
1 
 

Protokół Nr 28 

z obrad dwudziestej ósmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 28.02.2017r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 13:30 – do godz. 15:45. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 12 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U.  2016r.poz. 

446/ 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: radna Marta Bączkowska i radny Władysław 

Rembelski oraz radny Henryk Szwochert. 

 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku 

w Więcborku       - Danuta Zawidzka 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku - Joanna Soja-Tońska 

6. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

7. Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku- Barbara Szmidt 

8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifileski 

9. Sołtys sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

10. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

11. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

12. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego „E-Kraina” - Ewa Szydeł  

13. Regionalny Portal Informacyjny „ Kanał 10”   - Kamil Jeliński 

W części obrad uczestniczył Redaktor „Gazety Więcborskiej” /wydanie internetowe/ -  

p. Tomasz Bracka 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 
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3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja Dyrektora MGOK na temat realizacji zadań w roku 2016 i prezentacja 

planowanych przedsięwzięć na rok 2017. 

8. Rozpatrzenie wniosku Zakładu Gospodarki Komunalnej w sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązujących na terenie miasta i gminy 

Więcbork - podjecie uchwały w sprawie przedłużenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie  

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków ustalone przez Zakład Gospodarki 

Komunalnej Spółka z o.o. w Więcborku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Runowie Krajeńskim. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Śmiłowie. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLIV/392/2014 Rady Miejskiej w Więcborku 

z dnia 28 sierpnia 2014r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości położonej w Więcborku przy ul. Złotowskiej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku. 

13. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej 

położonej w Więcborku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych  

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Więcbork i Gminą Sośno w zakresie ustalenia obwodu 

szkolnego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za świadczenia w przedszkolu oraz oddziałach 

przedszkolnych przy szkołach podstawowych, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym. 

17. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

18. Podjecie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. 

19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

20. Wolne wnioski i informacje. 

21. Zakończenie. 

  

Do powyższego nie wniesiono zmian. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad. 

Na sali 11 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XXVII sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 
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Na sali 11 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami.  
 

25.02.2017r – udział w Benefisie z okazji 5-lecia Teatru „Rym-Cym – Cym” działającego 

przy Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku. 

27.02.2017r. – udział w otarciu wystawy pt. „ Dla Ciebie Polsko, Dla Twojej Chwały”. 

Wystawa przygotowana przez Instytut Pamięci Narodowej, przedstawiona została w Miejsko-

Gminną Bibliotekę Publiczną w Więcborku. Tego samego dnia Przewodnicząca RM 

uczestniczyła w wykładzie zorganizowanym w Liceum Ogólnokształcącym w Więcborku  

pt. „Żołnierze Naszej Wolności – Polskie Podziemie Niepodległościowe” - wykład 

poprowadził p. Mirosław Sprenger pracownik IPN Delegatura w Bydgoszczy /pion 

edukacyjny/ oraz w posiedzeniu Komisji połączonych Rady Miejskiej w Więcborku tj. 

Komisji Budżetu /…/, Rolnictwa /…/ i Oświaty/…/. 

 

Ponadto w przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM uczestniczyła w załatwianiu 

bieżących spraw dotyczących funkcjonowania Rady Miejskiej oraz biura RM. 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie miedzy sesjami. 

 

26.01.2017r. - spotkanie zorganizowane na wniosek Powiatowego Lekarza Weterynarii dot. 

ASF (afrykański pomór świń) oraz wirusa ptasiej grypy. W spotkaniu uczestniczyli sołtysi, 

przedstawiciele OSP (miejsce: sala lustrzana MGOK w Więcborku). Tego samego dnia 

Burmistrz Więcborka uczestniczył w Walnym Zebraniu Członków LGD „Nasza Krajna” 

(miejsce: biuro LGD w Sępólno Krajeńskie).  

27.01.2017r. - spotkanie z rodzicami dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej  

w Więcborku. Temat: reforma systemu oświaty oraz nowe obwody szkół w Więcborku 

(miejsce: Gimnazjum Więcbork) oraz udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Jastrzębiec 

(miejsce: świetlica wiejska w Jastrzębcu). 

28.01.2017r. - udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Runowo Krajeńskie (miejsce: 

świetlica wiejska w Runowie Krajeńskim). 

30.01.2017r. – 3.02.2017r. - urlop wypoczynkowy 

4.02.2017r. - udział w otwarciu Turnieju „Baśki” o puchar Sołtysa Runowa Krajeńskiego  

i Burmistrza Więcborka (miejsce: świetlica wiejska Borzyszkowo). Tego samego dnia 

Burmistrz Więcborka wziął udział w Balu Sportu i Kultury Gminy Więcbork, na którym 

statuetkami Rycerza zostali uhonorowani: Adrian Brączyk (MGLKS Grom Więcbork – 

podnoszenie ciężarów), Wiktor Sobiech (WKM Więcbork – motocross), Ryszard Kałaczyński 

(całokształt dokonań sportowych), Józef Walczak (całokształt działalności w dziedzinie 

kultury – m.in. rzeźbiarz). 
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6.02.2017r. – udział w zebraniu sołectwa Nowy Dwór (miejsce: świetlica wiejska w Nowym 

Dworze). 

7.02.2017r. – udział w zebraniu sołectwa Śmiłowo (miejsce: świetlica wiejska w Śmiłowie) 

oraz zebraniu sołectwa Jeleń (miejsce: świetlica wiejska w Jeleniu). 

8.02.2017r. – udział w posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego  

w związku z wykryciem wirusa ptasiej grypy w Sępólnie Krajeńskim (miejsce: gabinet 

Starosty w Sępólnie Krajeńskim) oraz zebraniu sołectwa Dalkowo (miejsce: Restauracja „Pod 

Koroną” w Więcborku) i zebraniu sołectwa Sypniewo (miejsce ;Dom Strażaka  

w Sypniewie). Tego dnia Burmistrz wziął także udział w  posiedzeniu Rady Nadzorczej ZGK 

w Więcborku. Tematyka: wstępne podsumowanie roku 2016 oraz plan modernizacyjno-

inwestycyjny na rok 2017 (miejsce: siedziba ZGK). 

10.02.2017r. - udział w zebraniu sołectwa Zgniłka (miejsce: dom sołtysa) oraz spotkanie  

z członkami orkiestry, dyr. MGOK w Więcborku (miejsce: MGOK w Więcborku). 

11.02.2017r. - udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Suchorączek (miejsce: świetlica 

wiejska w Suchorączku). 

13.02.2017r. - udział w zebraniu sołectwa Zakrzewek (miejsce: świetlica wiejska  

w Zakrzewku). 

14.02.2017r. – udział Zastępcy Burmistrza Więcborka  w zebraniu sołectwa Zakrzewska 

Osada (miejsce świetlica wiejska w Zakrzewskiej Osadzie). Burmistrz Więcborka tego dnia 

odbył spotkanie z przedstawicielami spółek oświetleniowych Energa Oświetlenie prezes Piotr 

Meller oraz Enea Oświetlenie Prezes Zarządu Mariusz Kądzioła (miejsce: Toruń – Urząd 

Marszałkowski). 

15.02.2017r. - udział w zebraniu sołectwa Borzyszkowo (miejsce: świetlica wiejska  

w Borzyszkowie) oraz uroczystości 102 urodzin pani Cecylii Żurek (miejsce: dom p. Żurek 

Borzyszkowo) i zebraniu sołectwa Wymysłowo (miejsce: świetlica wiejska w Dorotowie) 

16.02.2017r.- udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej (miejsce: salka narad UM  

w Więcborku) oraz zebraniach sołeckich : sołectwa Frydrychowo (miejsce: Dom Strażaka  

w Sypniewie), sołectwa Adamowo (miejsce: Dom Strażaka w Sypniewie). 

17.02.2017r.-  udział zebraniu sołectwa Suchorączek (miejsce: świetlica wiejska  

w Suchorączku). Wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania 2 aktów notarialnych 

(miejsce: kancelaria notarialna w Sępólno Krajeńskim) oraz udział w zebraniu sołectwa 

Runowo Krajeńskie (miejsce: świetlica wiejska w Runowie Krajeńskim). 

18.02.2017r.- udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Więcbork (miejsce: Remiza 

Strażacka w Więcborku). 

20.02.2017r.- udział w zebraniu sołectwa Lubcza (miejsce: świetlica wiejska w Lubczy)  

i  zebraniu LGD „Nasza Krajna” (miejsce: siedziba LGD w Sępólnie Krajeńskim). 

22.02.2017r. – udział w II Powiatowych Targwch Pracy i Edukacji w Sępólnie Krajeńskim 

(miejsce: CSiR w Sępólnie Krajeńskim). 

23.02.2017r. - udział w zebraniu sołectwa Czarmuń (miejsce: świetlica wiejska  

w Czarmuniu). W tym dniu Burmistrz Więcborka uczestniczył równeiż w uroczystym 

przekazaniu nowego samochodu Skoda Yeti dla policjantów z Posterunku Policji  

w Więcborku. 

24.02.2017r. - udział w I części Sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego na której zostały 

wręczone nagrody dla przedsiębiorców z Powiatu Sępoleńskiego. Złoty Klucz 
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Przedsiębiorczości otrzymała Hodowla Ziemniaka Zamarte Sp. z o.o. z Zamartego (gmina 

Kamień Krajeński) oraz Przedsiębiorstwo Wielobranżowe „Bemix” Benedykt Mieszczak 

(gmina Więcbork). Tego dnia Burmistrz wziął udział w zebraniu sołectwa Jastrzębiec 

(miejsce: świetlica wiejska w Jastrzębcu) oraz zebraniu sołectwa Witunia (miejsce: świetlica 

wiejska w Wituni). 

25.02.2017r. - udział w obchodach jubileuszu 5-lecia działalności Teatru Rym – Cym – Cym 

w Więcborku (miejsce: sala kinowa MGOK w Więcborku) 

27.02.2017r. - udział w otwarciu wystawy „Dla Ciebie Polsko i Dla Twojej Chwały”  

w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej w Więcborku. Wystawa poświęcona Żołnierzom 

Niezłomnym Wystawa czynna będzie do piątku 3 marca. Ponadto w tym dniu Burmistrz 

Więcborka wziął udział w zebraniu sołectwa Górowatki (miejsce: dom Pani Sołtys) oraz 

posiedzeniu połączonych Komisji RM w Więcborku – Zdrowia, Rolnictwa oraz Budżetu. 

28.02.2017r.- udział w zebraniu sołectwa Pęperzyn (miejsce: świetlica wiejska w Pęperzynie) 

 

Ad.6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Jan Antczak pytał, kiedy nastąpi odwołanie obostrzeń związanych ze 

stwierdzeniem aktywności wirusa ptasiej grypy na terenie powiatu sępoleńskiego,  

a w szczególności tego dotyczącego trzymania ptactwa w zamknięciu. 

 

2. Rady Stanisław Posieczek zgłosił kilka interpelacji dotyczących złego stanu nawierzchni 

dróg /interp. złożone zostały również w formie pisemnej/: 

 ul. Ogrodowa w Sypniewie, 

 droga gminna w kierunku Jelenia  /pod wiaduktem kolejowym wyrwa w jezdni/. 

Mieszkańcy proponują umocnienie nawierzchni podkładami kolejowymi we współpracy  

z właścicielem firmy, który dojeżdża drogą do żwirowni. 

 droga gminna Adamowo od krzyża w kierunku leśniczówki, 

 drogi powiatowe w kierunku Adamowa, 

 droga powiatowa w kierunku Lubczy/ odcinek od Sypniewa do lasu w Lubczy/, 

 droga wojewódzka 189 również wymaga napraw. 

 Radny uzupełnił interpelacje w sprawie dróg o kwestię potrzeby odświeżenia poziomych 

znaków przejść dla pieszych, które w tej chwili są niewidoczne.   

 

 

3. Radny Andrzej Wenda poruszył kwestię konfliktowej sytuacji jaka wytworzyła się  

i trawa w Zespole Szkół w Sypniewie. całe środowisko szkolne jest skłócone. Grono 

pedagogiczne podzieliło się na zwolenników zawieszonej p. Dyrektor i jej przeciwników, 

skłóceni są i rodzice i dzieci. Rodzice monitują, że tak złej atmosfery, jak obecnie, jeszcze 

w szkole nie było. Według radnego trzeba byłoby interweniować i np. ogłosić konkurs na 

nowego dyrektora, najlepiej osobę z zewnątrz, która uporządkuje zaistniały stan rzeczy. 

 Radny pytał, także czy ze Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy Więcbork wykreślona została inwestycja budowy biogazowi. 

 Zgłosił też fatalny stan dróg dojazdowych tzw. polnych do gospodarstw wiejskich, a tym 

samym utrudniający dojazd służbom ratowniczym. 

 Chciał wiedzieć, jak długo monitorowana będzie droga do Sypniewa z uwagi na obecność 

wiaduktu. Pytał, czy znane są już wnioski z prowadzonego monitoringu, i czy doprowadzi 

on do podjęcia jakiejś konkretnej decyzji w sprawie. 
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 Sugerował podjęcie rozmów z Gminą Spółką Wodną w sprawie zalanych pól i dróg 

polnych. Sytuacja jest fatalna, a rolnicy bardzo zniechęceni. 

 

4. Radny Stanisław Piłka monitował w sprawie drogi powiatowej relacji Borzyszkowo-

Czarmuń, a konkretnie jej części zlokalizowanej w samej wsi  Borzyszkowo. W roku 

2016 Zarząd Dróg Powiatowych uzupełnił ubytki w nawierzchni zastosowany do tego 

materiał okazał się nietrwały i po zimie problem pojawił się ponownie. 

 Ponadto drogi gruntowe w sołectwie Borzyszkowo, podobnie jak w innych sołectwach, 

wyglądają tragicznie. Dotyczy to m.in. drogi Panów N. oraz trasy przy pętli autobusowej 

– transportu szkolnego. 

 

5. Radny Kazimierz Wilczyński wskazywał na konieczność załatania nawierzchni przy  

ul. Dworcowej w Więcborku. Według radnego, mnogość ubytków w tej drodze, 

przywodzi na myśl „ser szwajcarski”. Droga, co prawda nie należy do Gminy Więcbork 

ale od lat to Gmina głównie o nią dba, a szybka interwencja jest w tym przypadku 

niezbędna. 

 

6. Radny Jacek Kabattek  pytał Burmistrza, czy w przypadku remontu drogi powiatowej 

do Zakrzewka przewidywana jest jakaś gruntowna renowacja, czy tylko łatanie dziur. 

 

7. Radna Beata Kopta mówiła, że w dniu sesji do szkoły zgłosiły się dwie osoby, które 

chciały zapisać dzieci do oddziału przedszkolnego. Do szkoły póki co nie dotarła żadna 

informacja o zapisach i tworzeniu oddziału przedszkolnego w szkole, zatem chciałaby 

uzyskać informację, skąd taka wiedza u rodziców. 

 

8. Radny Ryszard Kałaczyński wnioskował o połączenie inwestycji budowy chodnika  

w Wituni, która została niedokończona w roku 2016 z budową chodnika zaplanowanego 

na rok bieżący. Radnemu chodziło o to, by ekipa budowlana po dokończeniu 

rozpoczętego zadania, przeszła od razu do budowy nawierzchni ujętej w planie na rok 

2017. 

 Rady prosił też, by dokonać wizji lokalnej drogi powiatowej relacji Zakrzewek – Nowy 

Dwór, na której planowany jest kolejny etap utwardzania. Sugerował, aby wybrać z tej 

drogi część ziemi stanowiącej glinę i utwardzić ją wpierw tłuczniem, aby wzmocnić 

podłoże przed wylaniem asfaltu.  

 

9. Sołtys Sołectwa Sypniewo mówiła o planach sołectwa dotyczących dalszej budowy 

chodników w Sypniewie przy współudziale finansowym z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich. Ponieważ lokalizacja prac ustalonych na 2017r. sąsiaduje budynkiem 

Przedszkola w Sypniewie, Sołtys wnioskowała do Burmistrza o to, by prace ekipy 

gminnej realizującej zadanie były tak zaplanowane, żeby zakończyły się jeszcze przed  

1 września tj. przed rozpoczęciem roku szkolnego. 

 

Skład Rady uzupełniła radna Beata Lida /obecnych 12 radnych/ 

 

Ad. 7 Informację na temat realizacji zadań Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w roku 2016 i prezentację planowanych przedsięwzięć na rok 2017 przedłożyła Dyrektor 

MGOK w Więcborku p. Joanna Soja- Tońska. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz BIP Gminy Więcbork/ 
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Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Jan Antczak podziękował za przedstawioną przez Dyrektor informację  

i prezentację multimedialną, która bardzo mu się podobała. Jednocześnie przypomniał,  

że w roku bieżącym w sołectwie Runowo Krajeńskie odbędą się powiatowo-gminne dożynki  

i jako sołtys chciałby, aby wypadły one jak najlepiej. Dlatego też zwraca się do Dyrektor 

MGOK o wsparcie w organizacji całego przedsięwzięcia, w tym o pomoc w ściągnięciu 

jakiegoś znanego zespołu np. z gatunku muzyki disco-polo, który ściągnąłby do Runowa 

tłumy. 

 

Dyrektor MGOK zapewniła o chęci współpracy, prosząc o termin pierwszego zebrania 

organizacyjnego, w którym jak najbardziej chciałaby uczestniczyć. 

 

Przewodnicząca RM pytała o godzinę emisji filmu w ramach obchodów Narodowego Dnia 

Żołnierzy Wyklętych oraz dla kogo prezentowany będzie ten film. 

 

Dyrektor MGOK odpowiedziała, że organizatorem obchodów jest Urząd Miejski  

w Więcborku ale z tego, co wie film rozpocznie się o godz. 10:00, a jego odbiorcami będzie 

młodzież ze szkół średnich. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.8 Wniosek Zakładu Gospodarki Komunalnej w sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązujących na terenie miasta i gminy Więcbork 

oraz projekt uchwały w przedmiotowej sprawie przedstawił Dyrektor ZGK p. Adam 

Kubiak. 

 

Wniosek stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

BIP Gminy Więcbork/ 

 

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów, Oświaty Kultury i Sportu, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Ryszard Kałaczyński zastanawiał się nad możliwością podłączenia do istniejącej 

sieci kanalizacyjnej biegnącej z Nowego Dworu, części wsi Witunia. Wskazywał przy tym, że 

gdyby mieszkańcy Wituni podłączyli się do tej sieci ZGK miałoby zysk, a o to przecież 

chodzi. Łatwiej byłoby też Zakładowi ponosić opłaty z tytułu umieszczenia urządzeń w pasie 

należącym do PKP.  

Dyrektor ZGK wyjaśnił, że jeżeli chodzi o rurociąg tłoczny z przepompowni w Nowym 

Dworze zlokalizowanej przy blokach. Inwestycja wykonana była w latach 90-tych przy 

wsparciu finansowym Agencji Nieruchomości Rolnych /wówczas funkcjonowała nieco inna 

nazwa tej instytucji/. W tym czasie kanalizowane były wszystkie osiedla tzw. 

popegeerowskie. Do tej przepompowni podłączony jest tylko Nowy Dwór, ta 

przepompownia, czyli kanałem nie grawitacyjnym, ale tłocznym ścieki trafiają do 
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przepompowni przy „Wizamorze”, potem przepompownią grawitacyjna do przepompowni 

centralnej. Dwa lata temu kanalizowana była lewa strona Wituni i Głowna ulica w kierunku 

Sypniewa. W tym roku, ewentualnie następnym kanalizowana będzie wieś Runowo, ulica 

Wyzwolenia i część 28 stycznia w Więcborku. Natomiast w perspektywie jest zaplanowane 

wykonanie II etapu kanalizacji w Wituni, trudno jednak określić jakie będą to lata. Na dzień 

dzisiejszy, bez wybudowania kanalizacji grawitacyjnej, nie ma możliwości podłączenia się do 

istniejącej kanalizacji tłocznej. 

Radny Jan Antczak z zadowoleniem przyjął fakt pozostawienia stawek taryf na 

niezmienionym poziomie. Za to też w imieniu swoim i mieszkańców podziękował. 

Dyrektor ZGK przypomniał radnemu, że dwa lata temu też nie było podwyżki taryf. 

Nadmienił także, że przedłużając okres obowiązywania stawek taryf  pierwszego kwartału 

2017r na komisji w grudniu 2016r. mówił, że jeżeli warunki ekonomiczne się nie zmienią  

i nie wejdzie podwyższona opłata za pobór wody planowana na rok 2017, to stawki nie 

zostaną podniesione. 

Radny Kałaczyński  mówił, że konieczność wykonania zadania tj. II etapu kanalizacji  

w Wituni jest dla niego jest oczywista i ufa, że tak właśnie się stanie. Niemniej zastanawia 

się, czy nie można byłoby wykorzystać teraz tej przepompowni w Nowym Dworze. 

Dyrektor ZGK przekonywał radnego, że według jego wiedzy II kanalizacji w Wituni, który 

póki co jest w perspektywie zadaniowej, jest powiązany z I etapem już zakończonej budowy. 

Natomiast ten rurociąg, który dostarcza ścieki z Nowego Dworu do Więcborka zupełnie nie 

może być wykorzystany, gdyż musi być zbudowana sieć grawitacyjna do tych posesji, do 

których jest zaplanowana. Przejście przez tory kanalizacji zlokalizowane jest przy drodze 

wojewódzkiej. 

Przewodnicząca RM zakończyła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Na sali 12 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

Ad. 9-13 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork omówiła 

Inspektor UM w Więcborku p. Barbara Szmidt. 

a) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Runowie Krajeńskim. 

Procedura sprzedaży nieruchomości podjęta została na wniosek właściciela nieruchomości 

przyległych 10/2, 53/2, 11 i 51 p . Malek. We wniosku podkreślone zostało, iż grunt, którym 

zainteresowany jest wnioskodawca stanowi część drogi, która położona jest pomiędzy 

gruntami stanowiącymi jego własność i od ponad 35 lat w rzeczywistości nie istnieje. 

Wniosek przedstawiony został do zaopiniowania Radzie Sołeckiej Runowa Krajeńskiego  

i uzyskał opinię pozytywną. Opinię pozytywną wyraził również Zarządca dróg gminnych.  

W związku z powyższym zlecono podział nieruchomości nr 52/, w wyniku czego powstały 

działki nr 52/1, 52/2 oraz 52/3. Przedmiotem sprzedaży jest działka nr 52/2. Projekt 

przewiduje sprzedaż działki w trybie bezprzetargowym, na poprawienie warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej. 
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Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów, Oświaty Kultury i Sportu, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku – pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Na sali 12 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Wstrzymała się od głosu  - 1 radna 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Śmiłowie. 
 

Dnia 16 listopada 2016r. wpłynął do Gminy wniosek p. Mariusza Bakoń z prośbą o sprzedaż 

działki oznaczonej nr geodezyjnym 209 obręb Śmiłowo. Po sprawdzeniu księgi wieczystej, 

dokumentów geodezyjnych oraz księgi planistycznej, Urząd Miejski w Więcborku zwrócił się 

o opinię w sprawie sprzedaży do Rady Sołeckiej sołectwa Śmiłowo. Uzyskana opinia jest 

pozytywna z argumentacją, iż odległa lokalizacja działki od centrum wsi wyklucza ją  

z realizacji działań sołeckich. Zgodnie z opinią Komisji połączonych RM działka zostanie 

sprzedana w trybie przetargu ustnego nieograniczonego. 

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów, Oświaty Kultury i Sportu, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Na sali 12 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

c) zmieniającej Uchwałę Nr XLIV/392/2014 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28 sierpnia 

2014r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonej w Więcborku przy ul. Złotowskiej. 

 

Kolejna uchwała dotyczyła wyrażenia zgody na zmianę uchwały z dnia 28 sierpnia 2014r. 

Zmiana dotyczy § 1 pkt. 2, który otrzymuje brzmienie „u=5462/36104 na rzecz właściciela 

lokalu nr 4”. Błąd wyniknął z różnicy udziałów w księdze wieczystej oraz ewidencji gruntów. 

Ostatecznie po sprawdzeniu pierwszej inwentaryzacji budynku położonego przy  

ul. Złotowskiej przeprowadzonego w roku 2001 stwierdzono poprawny udział, który podano 

w wywołanym projekcie uchwały. Udział w nieruchomości wspólnej jest to wyrażona 

ułamkiem wielkość udziału we współwłasności nieruchomości wspólnej obliczana, jako 

iloraz powierzchni użytkowej lokalu do sumy powierzchni użytkowej wszystkich lokali  

w danej nieruchomości. Uchwała umożliwi uregulowanie stanu prawnego nieruchomości  

i sprzedaż kolejnych lokali w budynku przy ulicy Złotowskiej 34. 
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Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów, Oświaty Kultury i Sportu, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku – pozytywna. 

 

Na sali 12 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

d) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku. 

 

Projekt dotyczy nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym 514/26 położonej  

w Więcborku obręb Więcbork 1 o powierzchni 1.3016 ha, dla której prowadzona jest przez 

Sąd Rejonowy w Tucholi V Zamiejscowy Wydział Ksiąg Wieczystych w Sępólnie 

Krajeńskim księga wieczysta nr BY2T/00012354/4. Sprzedaż działki oznaczonej numerem 

geodezyjnymi 514/26 obręb Więcbork 1 nastąpi w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego. Zgodnie z obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego między ulicami Gdańską i I Armii Wojska Polskiego oraz 

północną granicą miasta Więcbork zatwierdzonym uchwałą nr IX/74/2007 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 28.06.2007r. (Dz. Urz. Woj. Kuj. - Pom. z 2007r., Nr 113, poz. 1704) 

powyższa działka położona jest w obszarze oznaczonym symbolem MW – przeznaczenie 

podstawowe – teren zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej, przeznaczenie uzupełniające – 

możliwość zlokalizowania usług (wbudowane w partery obiektów mieszkalnych)  

z preferencją handlowych. Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do realizacji dochodów budżetu 

gminy z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. Na wniosek Gminy Więcbork klasyfikator 

dokonał zaktualizowania klasy użytków na danym gruncie, działka została również 

wyceniona i kwota ta wynosi 740.200,00 zł netto, z VAT- em wartość ta wynosi 910.446,00 

zł. Z uwagi na wysoką wartość nieruchomości przetarg musi zostać ogłoszony nie tylko w 

prasie lokalnej ale również o zasięgu ogólnopolskim. Z tej też przyczyny wydłużeniu ulega 

również termin ogłoszenia z miesiąca  do dwóch miesięcy. 

 

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów, Oświaty Kultury i Sportu, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński chciał wiedzieć, czy do terenu działki oprócz dogi dojazdowej  

jest też droga wyjazdowa. 

 

Inspektor UM odpowiedziała, że w obrębie działki zlokalizowana jest tylko jedna droga, 

która służy, jako wjazdowa i wyjazdowa. 

 

Radny Kałaczyński pytał o szerokość tejże drogi. 

 

Inspektor UM wyjaśniła, że szerokość tej drogi, jak wynika z przedłożonej radnym mapy jest 

taka jak sąsiadującej z nią ulicy I Armii Wojska Polskiego. Dodała również, że budynki, które 

ewentualnie miałyby tam powstać, ograniczone są co do wysokości wielkością do  

3 kondygnacji.   
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Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 12 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

e) uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej 

w Więcborku. 

 

Przedmiotem projektu uchwały jest nieruchomość gruntowa, zbudowana budynkiem 

handlowo - usługowym, oznaczona numerem geodezyjnym 214/5, położona w Więcborku 

przy ul. Mickiewicza 17A obręb Więcbork 1 o powierzchni 0.0031 ha, dla której prowadzona 

jest przez Sąd Rejonowy w Tucholi V Zamiejscowy Wydział Ksiąg Wieczystych w Sępólnie 

Krajeńskim księga wieczysta nr BY2T/00014363/4. Sprzedaż działki oznaczonej numerem 

geodezyjnymi 214/5 obręb Więcbork 2 nastąpi w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. 

Dla przedmiotowego terenu Gmina Więcbork nie posiada miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. W studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy i miasta Więcbork przedmiotowe działki położone są w obszarze D, 

jednostka D2 – funkcja mieszkaniowa i usługowa, strefa komunalna – miejska 

przepompownia ścieków. Nieruchomość położona jest w strefie B ochrony konserwatorskiej. 

Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży 

majątku komunalnego. Z uwagi na zainteresowanie wokół nabycia prawa własności do 

przedmiotowej nieruchomości zasadne jest podjęcie uchwały umożliwiającej sprzedaż.  

Ponieważ radni podczas komisji mieli pewne wątpliwości przedłożono im jedyny dokument, 

jaki przedstawił wnioskodawca, świadczący o wcześniejszym nabyciu przez niego budynku 

na ww. gruncie. 

 

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów, Oświaty Kultury i Sportu, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 
 

Radny Ryszard Kałaczyński pytał, czy dojazd do posesji jest wspólny, czy musi zostać 

wydzielony. 

Wszystko wokół stanowi teren gminny i tak też pozostanie – mówiła Inspektor UM. 

Radny Antczak odnosząc się do kserokopii pisma przedstawionego przez Inspektor prosił  

o bliższe wyjaśnienie. 

Inspektor UM podała, że obecny dzierżawca, który ma umowę dzierżawy, twierdził, że jest 

właścicielem budynku. Natomiast jedynym dokumentem na poświadczenie tego faktu jest to, 

co otrzymali radni na sesji. Sami zatem radni widzą w jakiej jest to formie i na jaka kwotę 

opiewa. Wycena zlecona przez Gminę wskazuje na wartość 48.000,00 zł. Dokument 

dzierżawcy może traktować, jako jakąś formę odstępstwa ale na pewno nie jako wartość 

nieruchomości. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 
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Na sali 12 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 8 radnych 

Przeciwnych    - 2 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 

Ad. 14-16 Projekty uchwał dotyczących gminnej oświaty omówiła Dyrektor Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

a) w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego 

Dokument jest o charakterze intencyjnym mówiącym o tym, jak w gminie Więcbork 

planowane jest dostosowanie sieci szkół do reformy edukacji, która zacznie obowiązywać od 

1 września 2017r. W pierwszej części projekt reguluje, jak wyglądać będą szkoły podstawowe 

i ich obwody oraz ich struktura organizacyjna w okresie najbliższych dwóch lat szkolnych.  

W kolejnej części prezentowane jest, jak będą wyglądały klasy gimnazjalne do czasu ich 

wygaszenia oraz co stanie się  z obecnym gimnazjum, gdy wygasną szkoły i jak będzie 

funkcjonowała ta szkoła w okresie przejściowym. W ostatniej części prezentowana jest 

planowana struktura sieci szkół po 1 września 2019r. Uchwała po jej podjęciu przekazana 

zostanie do zaopiniowania Kujawsko-Pomorskiemu Kuratorowi Oświaty i związkom 

zawodowym. Będzie on też upubliczniany lokalnie  

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów, Oświaty Kultury i Sportu, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku – pozytywna. 
 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 
 

Radny Kazimierz Wilczyński pytał dlaczego dzieci z sołectwa Suchorączek przypisane 

zostały do Szkoły przy ul. Wyzwolenia. 

Dyrektor BOOS wskazała, że uczniowie zamieszkali w Suchorączku muszą być dowożenie 

do Więcborka. Analizy demograficzne wykonywane przez BOOS dla potrzeb 

zaproponowania rozwiązań dotyczących podziału i utworzenia dwóch obwodów szkół 

więcborskich pokazały, ze najsensowniejszym rozwiązaniem jest propozycja dowożenia tych 

uczniów do SP przy ul. Wyzwolenia. Gdyby przyjęto, ze maja one uczęszczać do SP przy 

Alei 600–lecia byłoby to za dużo. Intencją organu prowadzącego jest, aby obie placówki były 

porównywalne pod względem ilości uczniów i w strukturze organizacyjnej.   

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 12 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą 

Więcbork i Gminą Sośno w zakresie ustalenia obwodu szkolnego. 
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Dzieci zamieszkałe w miejscowości Ostrówek oraz Rogalin (gmina Sośno) od wielu lat 

uczęszczają do szkoły w Jastrzębcu. Ustalenia w przedmiotowym zakresie wiązały obie 

gminy na podstawie porozumienia z 22 lutego 1999r. Zawarcie nowego porozumienia wynika 

z konieczności dostosowania wzajemnych uzgodnień do nowego ustroju szkolnego. Podjęta 

uchwała da Burmistrzowi Więcborka umocowanie do zawarcia zaktualizowanego pod 

względem prawnym porozumienia z Wójtem gminy Sośno. 

 

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów, Oświaty Kultury i Sportu, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

 

Na sali 12 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

c) w sprawie opłat za świadczenia w przedszkolu oraz oddziałach przedszkolnych przy 

szkołach podstawowych, dla których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym. 

 

Przedłożony projekt dotyczył ponoszenia opłat za pobyt dziecka w przedszkolu. W związku 

ze zmianą ustawy o dochodach  jednostek samorządu terytorialnego dzieci w wieku do lat 

pięciu objęte są dotacją, natomiast dzieci w wieku lat sześciu objęte są subwencją. Z uwagi na 

fakt, że jest to działalność subwencjonowana JST nie mogą pobierać opłat za pobyt dzieci 

sześcioletnich w czasie przekraczającym podstawę programową wyrażającą się w pięciu 

godzinach dziennie. Przedłożony projekt uchwały zastępuje dotychczasową uchwałę z 2013 

roku ale zmiana dotyczy wyłącznie dodania zapisu w §2 ust. 1 „przez dzieci w wieku do lat 

pięciu”. 

 

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów, Oświaty Kultury i Sportu, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając o harmonogram składania dokumentów. 

Dyrektor BOOS podała, że weszło w życie nowe prawo oświatowe, które w zdecydowanej 

większości zmienia dotychczas obowiązujące przepisy. Zgodnie z tym oraz zgodnie  

z przepisami wprowadzającymi organ prowadzący, konkretnie Burmistrz Więcborka , ogłasza 

terminy postępowania rekrutacyjnego do przedszkola, jak również do pierwszych klas 

ośmioletnich szkół podstawowych do 15 kwietnia. W tym terminie organ prowadzący jest 

zobowiązany do upublicznienia tych informacji tj. w szerokim zakresie zawiadomić 

mieszkańców których to bezpośrednio dotyczy, w jakich terminach będzie prowadzona 

rekrutacja do przedszkoli i rekrutacja uzupełniająca, jakie będą obowiązujące kryteria, jak 

będą one punktowane, i jakie dokumenty trzeba będzie przedkładać. Lada chwila akty te będą 

przygotowywane i publikowane. Na ten moment priorytetem jest uchwała o sieci szkół. 

Następnie wywołany zostanie na nowej podstawie prawnej projekt uchwały w sprawie 

kryteriów rekrutacyjnych, a na podstawie podjętej w tej sprawie uchwały przygotowane 

zostaną stosowne Rozporządzenia Burmistrza.  
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Radna Beata Kopta zapytała czy rekrutacja do przedszkola, czy oddziałów przedszkolnych 

odbywać się będzie tylko w przedszkolu. 

Dyrektor BOOS odpowiedziała, że dla uproszczenia wzorem lat ubiegłych cała 

dokumentacja trafiać będzie do przedszkola, a potem rozstrzygane będą sprawy 

organizacyjne. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Na sali 12 radnych. 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad.17-18 Projekty uchwał finansowych przedłożyła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina 

Kruk. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

 

Zmian dokonano: 

 

1. Na podstawie pisma Ministra Rozwoju i Finansów z dnia 27.01.2017 r. znak: 

ST3.4750.1.2017 r., dotyczącego rocznych kwot poszczególnych części subwencji ogólnej  

a także planowanych w 2017 r. dochodach w udziałach we wpłatach z podatku dochodowego 

od osób fizycznych, dokonano następujących zmian w planie dochodów:  

920 dokonano zmniejszenia planu w części subwencji oświatowej  

o kwotę 15.242,00 zł,  

 

Zmiany w zakresie planu subwencji oświatowej spowodowały konieczność zmniejszenia 

planu wydatków w placówkach oświatowych w rozdz. 80195 o kwotę 15.242,00 zł.  

2. W planie dochodów, w rozdz. 75023, dokonano przesunięcia planu finansowego  

w wysokości 15.000,00 zł pomiędzy §0690 a §0640. Zmiany spowodowane są 

wprowadzeniem nowego paragrafu w klasyfikacji budżetowej dochodów, w którym będą 

ewidencjonowane wpływy z tytułu m. in. kosztów upomnień.  

3. W rozdz. 75412 w §0870 zwiększa się plan finansowy dochodów z uwagi na wpływ 

środków za sprzedaż samochodu pożarniczego ŻUK.  

4. W rozdz. 85502 w §2360 zwiększa się plan finansowy dochodów o kwotę 1.743,00 zł  

z uwagi na wpływ dochody JST związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej.  

 

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów, Oświaty Kultury i Sportu, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 
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Na sali 12 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

b) w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. 

 

Opłata prolongacyjna obowiązuje już na terenie gminy Więcbork i jest naliczana w przypadku 

złożenia przez podatnika wniosku o rozłożenie na raty, czy odroczenie terminu płatności 

zobowiązań podatkowych. Ten projekt uchwały ma na celu uaktualnienie podstawy prawnej 

oraz objęcie tą opłatą inne wpływy np. wpływy z opłaty śmieciowej, do której mają 

zastosowanie przepisy Ordynacji podatkowej. 

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów, Oświaty Kultury i Sportu, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

 

Na sali 12 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad.19  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na interp. radnego J. Antczaka/ 

 Decyzję w sprawie odwołania obostrzeń związanych z ujawnieniem na danym terenie 

ognisk ptasiej grypy podejmuje Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Jego 

Rozporządzeniem z dnia 22 grudnia 2016r. został wprowadzony zakaz wypuszczania 

ptactwa domowego poza pomieszczenia gospodarcze. Na dzień dzisiejszy ten zakaz nie 

został odwołany i nadal obowiązuje. Ponadto 24 lutego 2017r. do Urzędu Miejskiego 

wpłynęła informacja o konieczności wprowadzenia w życie Zarządzenie Nr 1 Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego Zarządzenie dotyczyło tego, że na terenie Kruszwicy stwierdzono 

ognisko ptasiej grypy u ptactwa domowego i wprowadzono stosowne zakazy na danym 

terenie. Co prawda nie obejmuje ona naszego powiatu ale świadczy o tym, że zagrożenie 

cały czas istnieje. Na wszystkich zebraniach sołeckich mieszkańcy proszeni są  

o przestrzeganie nakazów, gdyż za ich nie dotrzymywanie grożą kary, a z posiadanych 

informacji wynika, że na terenie powiatu sępoleńskiego w dwóch przypadkach takowe 

zostały nałożone.  

/Odp. na interp. radnego S. Posieczek/- interp. złożone zostały równeiż  na piśmie. 

 Sytuacja dotycząca dróg gruntowych gminnych jest znana. Po zgłoszeniach 

zidentyfikowane zostały miejsca, gdzie występuje problem z przejezdnością, czy też jej 

brakiem. Burmistrz Więcborka w rozmowach z mieszkańcami prosi o zrozumienie  
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i wyrozumiałość, gdyż dopóki drogi nie obeschną, jakakolwiek ingerencja w tych 

miejscach nie będzie skuteczna, a wręcz będzie to marnotrawienie środków publicznych. 

 Kwestia naprawy ul. Ogrodowej w Sypniewie jest monitorowana ale wpierw Gmina chce 

uzyskać wycenę niezbędnych prac. 

 Problem drogi gminnej w kierunku Jelenia pod wiaduktem jest również przedmiotem 

uwagi. Po jednym z zebrań sołeckich dokonano wizji tej drogi, przyjęto pewne 

rozwiązania ale zdania mieszkańców, co do formy rozwiązania problemu są bardzo 

podzielone. Gmina musi sama dokonać wyboru sposobu  załatwienia problemu, który 

będzie satysfakcjonujący dla wszystkich zainteresowanych stron. 

 Interpelację w sprawie drogi Gminnej do Adamowa w kierunku leśniczówki oraz drogi 

powiatowej zostanie przekazana dalej. 

 Interpelacja dotycząca drogi wojewódzkiej nr 189 zostanie przekazana do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. 

 Wniosek radnego w sprawie odświeżenia poziomych znaków przejść dla pieszych 

zostanie przekazany do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Niemniej należy liczyć się z tym, 

że Jednostka ma wyznaczony harmonogram i cykl realizacji tego typu prac.  

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/  

 Na dzień dzisiejszy Zespół Szkół w Sypniewie zapewnia właściwe bezpieczeństwo oraz 

prawidłowość działań, co wykazały liczne kontrole przeprowadzone w ostatnim czasie  

w tejże Placówce. Na chwilę obecną toczy się postępowanie dyscyplinarne wobec dwóch 

osób i musi się ono zakończyć, żeby można było podejmować jakiekolwiek dalsze 

decyzje. Obecnie organ prowadzący nie ma żadnych instrumentów prawnych, aby 

ogłaszać jakikolwiek konkurs. Obecna Dyrektor została zawieszona, a nie odwołana, 

natomiast konkurs ogłasza się na wolne stanowisko pracy. W tym okresie wyznaczona 

została osoba pełniąca obowiązki dyrektora i co do jej pracy nie wpłynęły do Burmistrza 

żadne zastrzeżenia. Grono pedagogiczne Placówki uczestniczyło w warsztatach i należy 

liczyć na ich profesjonalne podejście do wykonywanej pracy. 

 W przygotowanym projekcie Studium nie ma ujętej inwestycji budowy biogazowi. 

 Odpowiedź dotycząca dróg gminnych jw. Jeżeli chodzi o most w Sypniewie, to brak jego 

demontażu nie oznacza, że nie zostały względem niego podjęte decyzje. Decyzja ta 

wyraża się w tym, ze most ten pozostał na swoim miejscu. Po zebraniach w sołectwach 

Dorotowo, Sypniewo, Adamowo, Frydrychowo zdecydowano o przygotowaniu projektu 

organizacji ruchu na drodze gminnej w kierunku Wymysłowa, która wprowadzi 

ograniczenia tonażu oraz ruchu samochodów, które nie jadą do gospodarstw z terenu 

gminy. Gmina będzie również prowadziła rozmowy z Zarządem Dróg Wojewódzkich  

o wprowadzeniu jak najszerszej informacji dotyczącej parametrów mostu, tak by transport 

ich nie spełniający zmieniał kierunek trasy. 

/Odp. na interp. radnego S. Piłka/ 

 Odpowiedź dotycząca dróg gminnych jw. Problem drogi relacji Borzyszkowo - Czarmuń 

przekazany zostanie do Zarządu Dróg Powiatowych. 

/Odp. na interp. radnego K. Wilczyńskiego/ 

 W przyszłym tygodniu służby gminne skierowane zostaną do prac przy naprawie 

uszkodzeń drogi przy ul. Dworcowej. Kwestie dotyczące przejęcia drogi od PKP są  

w trakcie – procedura trwa.  
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/Odp. na interp. radnego J. Kabattek/ 

 Interpelacja zostanie przekazana do Starosty Powiatu Sępoleńskiego. Burmistrz spotka się 

również osobiście ze Starostą, by porozmawiać o stanie dróg powiatowych leżących na 

terenie gminy Więcbork i dowiedzieć, jakie są plany ZDP w tym zakresie. 

/Odp. na interp. radnej B. Kopta/ 

 Odpowiedzi udzieliła powyżej Dyrektor BOOS. 

/Odp. na interp. radnego R. Kałaczyńskiego/ 

 Dokończenie zadania budowy chodnika w Wituni będzie jedną z pierwszych 

wykonywanych prac zaplanowanych na rok 2017. Natomiast nie można zagwarantować, 

że po jej zakończeniu podjęte zostaną od razu prace przy budowie nawierzchni 

chodnikowej zaplanowanej na rok bieżący. Harmonogram prac na 2017r. jest już ustalony 

i na pewno nie przewiduje takiej kolejności, o jakiej mówił radny. 

 Interpelacja odnośnie dróg powiatowych przekazana zostanie Staroście Powiatu 

Sępoleńskiego. 

 Problem występujący na odcinek drogi relacji Zakrzewek – Nowy Dwór zostanie 

przeanalizowany przez służby podległe Burmistrzowi i jeżeli potwierdzi się potrzeba jego 

wzmocnienia stosowne prace zostaną podjęte. 

/Odp. na interpelację Sołtys sołectwa Sypniewo p. B. Migawy/ 

 W sołectwie Sypniewo zaplanowane jest szereg prac inwestycyjnych m.in. budowa 

chodnika przy ulicy Kwiatowej, budowa parkingu oraz ogrodzenia przy Zespole Szkół, 

przebudowa chodnika przy drodze wojewódzkiej. Harmonogram prac zakłada, że 

w miesiącach wakacyjnych z założenia realizowane będą inwestycje, które dotyczą 

obiektów szkolnych. Z chwilą rozpoczęcia wakacji ekipa rozpocznie prace w Jastrzębcu 

/ok. 2-3 tygodni/, następnie do Sypniewa ale ten zakres, o którym mowa powyżej, jest 

nierealny do zrealizowania do 1 września 2017. Niemniej Gmina dołoży wszelkich starań, 

żeby inwestycja związana z terenem przy szkole, wykonana została do końca sierpnia. 

 

Ad.20 Wolne Wnioski i informacje. 

 

Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku poinformował, że istnieje 

możliwość odwiedzenia Regionalnej Instalacji Odpadów Komunalnych w Bladowie. 

Dyrektor proponował, aby radni i sołtysi, jako przedstawiciele społeczeństwa wybrali się na 

miejsce i zobaczyli, jak Instalacja funkcjonuje. W roku bieżącym Gmina jako właściciel 

odpadów a ZGK, jako przedsiębiorca wykonujący na jej rzecz usługę, muszą spełnić poziom 

odzysku  w wartości 30% w roku 2018. Na dzień dzisiejszy poziom ten oscyluje w granicach 

25%. Na zebraniach społeczeństwo jest informowane o konieczności zwiększenia segregacji 

odpadów w gospodarstwach domowych. Dobrze byłoby też aby radni i sołtysi w takim 

wyjeździe uczestniczyli. 

 

Przewodnicząca RM uznała, że propozycja musi zostać przedyskutowana przez Radę  

i uszczegółowiona co do konkretnej daty, formy transportu itp. Wiceprzewodnicząca Rady  

sugerowała, żeby wyjazd taki zorganizować wiosną. 

 



18 
 

Dyrektor ZGK skłaniał się raczej, aby termin był jak najszybszy i odbył się jeszcze  

w marcu. 

 

Czekamy zatem na jakąś konkretna propozycję terminu – mówiła Przewodnicząca RM. 

 

Przewodnicząca RM mówiła również nonszalanckim traktowaniu zmian organizacji ruchu  

przez kierowców. Konkretnie dotyczyło to zmian wprowadzonych na ulicy Strzeleckiej  

w Więcborku, które jej zdaniem nie będą skutecznie przestrzegane dopóki Policja nie będzie 

poważnie traktowała tych zmian i solidnie karała łamiących przepisy kierowców. Ponowiła 

też prośbę o ustawieniu na ulicy Strzeleckiej wyraźnej informacji – znaku informacyjnego 

odnośnie parkingu przy lasku miejskim, z zaznaczoną odległością do niego i ilością miejsc 

parkingowych.  

 

Radny Jan Antczak przypomniał o swojej interpelacji w sprawie odświeżenia 

niewidocznych znaków poziomych na skrzyżowaniu przy Cmentarzu Komunalnym  

w Więcborku. Oznakowanie na jezdni jest w ogóle niewidoczne i w każdej chwili może tam 

dojść do poważnego wypadku drogowego. Prosił o ponowienie wniosku w tej sprawie do 

Zarządu Drogowego Województwa Kuj. - Pom. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński prosił o informację, jak w gminie Więcbork będzie 

obchodzony Dzień „Żołnierzy Wyklętych”. 

 

Pan Leszek Skaza nawiązując do wypowiedzi Dyrektora ZGK odnośnie pożądanego 

poziomu odzysku odpadów i segregacji powiedział, iż  kilka lat temu kiedy ostro 

dyskutowano na temat cen wywozu i wówczas zaproponował, aby cena segregowanych 

odpadów była bardzo niska, wówczas nie przyjęto tego jako dobrą propozycję. Odebrał to 

wtedy jako strach przed perspektywą cyt.: ”co to będzie, jak wszyscy zaczną segregować, 

tragedia, system się nie zamknie” – koniec cytatu. Jego zdaniem należy dokonać wyboru tj. 

nałożyć niską cenę na odpady segregowane i wtedy liczyć, że większość osób będzie 

segregować, co przełoży się na właściwy poziom odzysku, albo pozostawić, jak jest teraz  

i będzie bez zmian. Najlepiej świadomość ludzi pobudzić właściwą ceną. W tym przypadku 

żadne wyjazdy na raczej nie pomogą. 

 

Burmistrz Więcborka podał plan obchodów Dnia „Żołnierzy Wyklętych”: 

 

1 MARCA 2017 

godzina 8.40           złożenie wiązanek na grobach żołnierzy na cmentarzu komunalnym 

godzina 9.00          złożenie wiązanek na grobach żołnierzy na cmentarzu parafialnym 

godzina 10.00          prezentacja filmu „ZAPORA” – sala kinowa MGOK Więcbork 

Przewodnicząca RM zaprosiła do udziału w obchodach wszystkich radnych. 

Redaktor „Gazety Więcborskiej” zabierając głos  dopytywał o termin montażu oświetlenia 

na Osiedlu Piastowskim oraz  ulicy Gdańskiej w Więcborku. Zwrócił się również  

z wnioskiem o zainicjowanie przez RM działań w kierunku wykonania monitoringu  

w centralnych punktach miasta Więcbork i uczulenia Policji na zwrócenie szczególnej uwagi, 

na parkowanie kierowców przy ul. Strzeleckiej w Więcborku, co jest szczególnie istotne 

z uwagi na sąsiedztwo Straży Pożarnej i konieczności zabezpieczenia  jej przejezdnej drogi. 
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Mieszkaniec poparł też sugestię Przewodniczącej RM, co do posadowienia znaku 

informacyjnego przy ul. Strzeleckiej odnośnie parkingu przy lasku miejskim. 

Przewodnicząca RM sprostowała, że jeżeli chodzi o wykonanie inwestycji, to Rada Miejska 

ich nie zleca, ani też nie monitoruje wykonania zleceń. Zatem pytań nie należy kierować do 

Rady. Przewodnicząca RM zauważyła, że wiele z pytań mieszkańca kierowanych jest 

pisemnie do Urzędu Miejskiego i każdorazowo otrzymuje on odpowiedź również na piśmie. 

Gmina realizuje działania zgodnie z przyjętym w budżecie Gminy harmonogramem oraz 

planem Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Burmistrz Więcborka ustosunkowując się do wypowiedzi Redaktora „GW” mówił, że jeżeli 

chodzi o wykonanie inwestycji przy ul. Gdańskiej, to nastąpi on w roku bieżącym. Sam od 

wielu lat, będąc jeszcze radnym zabiegał o montaż oświetlenia w ww. lokalizacji. Zadanie na 

Osiedlu Piastowskim oczywiście zostanie wykonane w momencie sprzyjających warunków 

atmosferycznych. Wspólnie z wykonawcą dokonał wizji na miejscu i stwierdzono, że na 

chwilę obecną podłoże jest zbyt mokre, aby wjechać tam cięższym sprzętem. Natomiast co do 

parkingu przy okrąglaku, wpierw należy zweryfikować, jaki status posiada przedmiotowy 

grunt. 

W tej części głosu udzielono również mieszkańcowi Więcborka p. Ikert, który  uskarżał się 

na uciążliwość sąsiadów zamieszkałych w posesji graniczącej z lokalem  przez niego 

zajmowanym. Za taki stan rzeczy obarczał Gminę, która zakwaterowała tam ww. 

mieszkańców. Wskazywał, że jeden z owych mieszkańców jest sprawcą zniszczenia jego 

auta, które zostało wprowadzone na teren zamknięty przed nocą sylwestrową.  

Przewodnicząca RM wyjaśniając radnym temat powiedziała, że p. Ikert rości sobie prawo do 

nieruchomości, która w rejestrze gruntów ma status drogi gminnej. Zatem zamknięta brama, 

za którą stał jego samochód nie powinna tam w ogóle być. Wyżej wymieniony uważa, że ma 

prawo do tego gruntu i na tej podstawie obraża wiele osób, wymusza na Burmistrzu 

podejmowanie działań, natomiast grunt ten stanowi drogę gminną. Kończąc wątek 

Przewodnicząca RM wskazała, że fakt zniszczenia auta nie jest sprawą dla Rady Miejskiej,  

a Policji, to ona w tym przypadku winna prowadzić właściwe postępowanie. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady dwudziestej ósmej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 
 


